
 

 

 
 

 

 
  

Dagsorden til 3. bestyrelsesmøde 2023-2024 
Deltagere:  

 Philip Vivet (Kommunal repræsentant) - Formand 
 Lone Børlum (Repræsentant fra organisationer og foreninger) - Næstformand 
 Troels Thylstrup (Repræsentant fra organisationer og foreninger) 
 Steffen Nørgaard (Forældrerepræsentant)  
 Line Schnoor (Forældrerepræsentant)  
 Poul Straagaard (Medarbejderrepræsentant) 
 Rasmus kofod (Medarbejderrepræsentant) 
 Agnete Fredslund Schmidt (Elevrepræsentant) 
 Jim Bang (Elevrepræsentant) 
 Allan Bjørnskov Hansen (Ungdomsskoleleder) 
 Anders Ørskov (Viceungdomsskoleleder) 

Dato og tid: Tirsdag den 6. februar 2024 
kl. 18:00-20:30 
Sted: UngHerning, Gl. Skolevej 76 
Mødeleder: Philip 
Referent: Anders 
 
 
 
 
 
 
 
Der serveres en let aftensmad under mødet 

 Emne  Punkt 
type1 

Tid og ansvarlig Indstilling Referat 

0  Fravær/Afbud  O 2 min - Philip  Steffen, Jim 

1 Gennemgang af referatet 
fra sidste møde 

D 5 min - Philip Er der emner eller punkter, der skal følges op på? Ikke tilfældet 

2 Tema: Økonomi 0+D 10 min - Allan Årsresultat 2023 samt budget 2024 
 
Tallene sendes til deltagerne forud for mødet. 

Årsresultat og budget uddybet og beriget af Allan. 
Se slides, der blev sendt før mødet. 
 
Årsresultat 2023: 443.710,- 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 
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Det indstilles at punktet drøftes og tages til efter-
retning. 
 

Der var budgetteret med 0, men der blev købt en bil 
d. 27/12-23, der først blev indregistreret i 2024, hvil-
ket gjorde at beløbet blev tilbageført til 2024 
 
Vedtaget budget 2024: 32.423.000 
Forventet korrigering efter d. 1/8 grundet tildelinger 
elevtal mm. 
  
Årsresultatet forventes i 0. 
 
Udspecificering af fordeling på administrationskon-
toen ønskes. Troels. 
 
Ellers ingen kommentarer fra bestyrelsen på frem-
læggelsen. 
  
 
 
 

 

3 Tema 2: Skoleudviklings-
samtale 
 

O+D 30 min – Allan UngHerning er indkaldt til skoleudviklingssamtale 
med udvalgsformanden, børne- unge direktøren 
samt skolechefen. Samtalen finder sted onsdag d. 
21/2-24. 
 
UngHerning vil gerne drøfte to tematikker: 

- Det/de nye tilbud under heltidsundervis-
ningen 

- Tilblivelsen af en ungdomsskoleplan 

På bestyrelsesmødet afholdes en proces med be-
styrelsens input til ungdomsskoleplan. 
 
Det indstilles at punktet drøftes og tages til efter-
retning. 

Allan introducerede processen omkring skoleudvik-
lingssamtalen. Man skal ifølge loven have en ung-
domsskoleplan. Det har vi ikke på nuværende tids-
punkt. Derfor ønsker vi at starte udarbejdelsen af en 
sådan på vores skoleudviklingssamtale.  
Dette vil vi meget gerne have bestyrelsens bidrag til.  
 
Bestyrelsen blev delt i to grupper og stillet følgende 
spørgsmål: 
 
Hvad er de vigtigste elementer i UngHerning – opga-
ver, funktioner, grundlag, målsætning mv.? 
Det nye skoletilbud skal fylde. Praksisfagligheden på 
det nye skoletilbud skal inspirere andre skoler. 
Skabe et godt ungeliv for alle børn og unge i kom-
munen. Alle skal være en del af et fællesskab. 
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 Fortsat åbenhed for nye input. 
Indsats på fritidsjob. 
Fritidsundervisningen skal skabe fællesskab på tværs 
Den forebyggende indsats. 
 
Hvilken fortælling skal være gældende for UngHer-
ning i fremtiden – om et år og om 5 år? 
Ruste de unge til fremtiden. Sammenhængskraft. 
Ungdomsskolen udvikler ALLE unge.  
At ungdomsskolen går forrest når det gælder om at 
skabe privilegerede positioner for alle unge. 
Går forrest ift. praksisfaglighed. 
Agilitet. 
Ungdomsskolen skal være forbyggende. 
Alle UngHernings veje fører til fællesskab. (Heltid, 
fritidshold, forebyggelse, klub, fritidshold, heltid. 
Osv.) 

 

4 Stigning på gebyr for knal-
lertkørekort 
 

O+B 10 min – Allan Færdselsstyrelsen har netop udsendt oversigt over 
gebyrer på kørekortområdet for 2024. Heraf frem-
går det, at gebyret for knallertkørekort stiger fra 
510,- til 660,- 
 
I dag tager UngHerning 810,- for et knallertkøre-
kort fordelt på 510,- til gebyr og 300,- til færdsels-
relateret 1.hjælp. 
 
Med en gebyrstigning på 150,- vil et knallertkøre-
kort dermed koste 960,- 
 
Det indstilles at punktet drøftes og at prisen be-
sluttes. Hvis der besluttes en prisstigning, foreslås 
det, at stigningen først er gældende fra 1/8-24, da 
holdene frem til sommerferien allerede er udbudt 
til nuværende pris. 

 Bestyrelsen blev enige om at vedtage forslaget. 
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5 De unges punkt O+D 10 min – De 
unge 

Elevrepræsentanterne orienterer om status på ar-
bejdet i det fælles elevråd og medbringer eventu-
elt emner/ønsker fra det fælles elevråd 
 
Det indstilles at orienteringen tages til efterret-
ning. 
 

Der er blevet afholdt et fælles elevråds møde over 
teams, hvor der blev arbejdet med forberedende 
opgaver til den kommende demokratidag. 
Skærmbrug i skoletiden har ikke været drøftet i det 
fælles elevråd. Dette kunne være et punkt på næste 
elevrådsmøde. 
 
Forespørgsel om et tættere samarbejde mellem det 
fælles elevråd og børne- og familieudvalget. Dette 
bliver først i næste skoleår. 
 

6 Demokratidagen d. 6/3-
24 

O 5 min – De unge 
+ AO 

Orientering om arbejdet med demokratidagen. 
 
Det indstilles at orienteringen tages til efterret-
ning. 
 

Se ovenstående 

7 Nyt fra afdelingerne, her-
under ”bestyrelsen med 
på job” 

D 5 min - Allan Bilag med status fra afdelingerne udsendes inden 
mødet sammen med forslag til aktiviteter, hvor be-
styrelsen kan deltage. 
 
Det indstilles at det udsendte materiale drøftes og 
tages til efterretning. 
 

Stilling som daglig leder af makerspace Herning er 
stadig vakant. 
 
Troels: Hvad er UngHernings holdning til at der sæl-
ges energidrikke til Gamebox. UngHerning vil gerne 
bidrage til det gode gamerliv. Vores stand har ingen 
energidrikke. UngHerning har givet deres mening til 
kende. Har fået igennem at der ikke sælges alkohol. 
Men der sælges stadigt energidrikke. Anerkender 
spørgsmålet og UngHerning anser det som proble-
matisk, men har for nuværende valgt at forsætte. 
 
Datoen for Sportolv og Gamebox ligger samtidigt. 
Dette vil UngHerning koordinere i fremtiden og for-
søge at ændre.  
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Samarbejde med FCM-samfund. Lone spørger om 
jobpatruljen er tænkt ind i det koncept? UngHerning 
inviterer jobpatruljen med. UngHerning tager kon-
takt. Lone sender nummeret til HK-ungdom. 
 
Allan orienterede om SSP’s indsats i Sørvad, og ud-
viklingen i resultaterne i ungeprofilundersøgelsen.  
 

8 Forslag til ændring af be-
styrelsesvedtægterne. 

O+B   Forslag til ændring af bestyrelsesvedtægterne. 
Bestyrelsesrepræsentanter vælges i MED-udvalget. 
Poul fremlagde. 
MED-udvalgets repræsentanter vælges i hver afde-
ling hvert andet år.  
Kobling mellem MED-udvalget og bestyrelsesarbej-
det styrkes. 
 
Medarbejderrepræsentanten i bestyrelsen er auto-
matisk med i MED-udvalget. 
Skrives i styrelsesvedtægterne for MED.  
Ændres på mødet i marts. 
 

9      

X Evt. O 5 min - Alle Orientering  
 

Troels: Har UngHernings medarbejdere 1. hjælps 
kursus? De fastansatte er igennem et fast rul. På nu-
værende tidspunkt har vores timeansatte medarbej-
dere ikke 1. hjælps bevis. 
Det blev taget til efterretning. 
Det undersøges, hvor mange der har bevis? 
 
Poul fortæller, at han pr. 29/2 overgår han til en 
pensionisttilværelse. Tak for indsatsen i bestyrelsen, 
Poul! 
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Y Godkendelse af referatet B 5 min - Anders Det indstilles at referatet godkendes Godkendt 

 
 
 
 
 
Godkendelse af referatet:  
 
 
 
 

Bestyrelsesformand 

Philip Vivet 
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